
Voorzitter,

Vorig jaar stond ik in de Algemene Beschouwing stil bij de oorlog in Oekraïne. Aan 
Oekraïense mensen die de oorlog ontvlucht zijn, hebben we dit jaar huisvesting geboden. 
Vluchtelingen opnemen, dat noemen we vanuit onze christelijke levensbeschouwing een 
werk van barmhartigheid. Als gemeente Hillegom hebben we laten zien dat we dit 
aankunnen. Dat maakt mij trots op Hillegom, en met mij het hele CDA, en – naar ik hoop – 
alle Hillegommers. Trots op ons dorp, waar het sport- en verenigingsleven bloeit, en waar 
inwoners hun ideeën werkelijkheid zien worden. Ik noem het Rondje Hillegom voor de 
sportievelingen, de moestuinen bij de Oude Beek, waar inmiddels enthousiast wordt 
getuinierd, en de energiecoöperatie, die het dak van het IKC bij de Vosse heeft volgelegd 
met zonnepanelen.

Het CDA vindt het belangrijk dat gemeente Hillegom initiatieven van de inwoners mogelijk 
blijft maken, ook in de toekomst. Maar ja, die toekomst…

De behandeling van de Programmabegroting is een goed moment om naar de toekomst te 
kijken. Vooraan in de begroting staat het woord ‘Toekomstbestendig’. Dat is nogal een 
uitdaging. Hoe maken we Hillegom toekomstbestendig, nu er zo veel onzekerheden zijn? We
leven in een turbulente wereld, we zien brandhaarden in Europa en daarbuiten, en in die 
wereld moeten wij ons staande zien te houden.

Hier proberen we Hillegom zo goed mogelijk voor te bereiden op de toekomst. In de 
Programmabegroting staat hoe het college dat de komende vier jaar wil doen. Op vier 
punten uit deze begroting zal ik nader ingaan.

Punt 1: Wonen

Toekomstbestendig betekent onder meer dat we moeten bouwen voor de toekomst. In het 
coalitieakkoord staat duidelijk dat we inzetten op een mix van woningen voor starters, 
gezinnen en senioren, en dan bij voorkeur uit Hillegom. Het CDA roept het college op om in 
de sociale woningbouw prioriteit te geven aan de bouw van seniorenwoningen. Dat zal het 
grootste effect hebben op de doorstroming.

We maken ons als CDA wel zorgen om de betaalbaarheid van woningen, zeker nu de 
bouwkosten en de inflatie zo sterk zijn opgelopen. Over betaalbare woningen zijn afspraken 
gemaakt in de Regionale Woonagenda van Holland Rijnland. De Programmabegroting noemt
die afspraken: de gemeente maakt zich er sterk voor dat 30% van alle nieuwbouwhuizen een
sociale huurwoning is en 35% een middeldure huurwoning of een betaalbare koopwoning. 
College, zorg ervoor dat die percentages bij de nieuwbouwplannen gehaald worden. En zorg 
ervoor dat er nieuwbouw komt, kijk waar versnelling mogelijk is. Voorzitter, u zult begrijpen 
dat niet alleen het CDA, maar alle partijen met grote belangstelling uitkijken naar de nota 
‘Woningbouw nu en in de toekomst’.

Met dit pleidooi voor betaalbare woningen kom ik op punt 2: blijft Hillegom betaalbaar voor 
de inwoners? 



Die vraag mogen we best stellen, want we zien dat de gemiddelde woonlasten stijgen. Als 
CDA vinden we dat de lasten niet sterker moeten stijgen dan de inflatie. Dat is gelukt, onze 
complimenten daarvoor: De OZB gaat met iets meer dan 6% stijgen, terwijl de inflatie veel 
hoger is geweest. Maar de afvalstoffenheffing neemt wel sterk toe. Dat ligt niet aan het 
gedrag van onze inwoners, die hun afval nog steeds heel goed scheiden. Als ze dat niet 
hadden gedaan, waren de kosten voor verwerking van restafval – en dus ook de kosten voor 
inwoners – veel verder gestegen. We kijken wel met belangstelling uit naar de evaluatie van 
het afvalbeleid, omdat we ook verbeterpunten zien, bijvoorbeeld afval dat buiten containers
wordt geplaatst.

Tegenover de stijging van de woonlasten staat ook een stijging van de inkomens dit jaar. 
Daarom denk ik dat Hillegom gemiddeld genomen betaalbaar blijft. Maar laten we de 
mensen met een kleine portemonnee niet uit het oog verliezen. In de Programmabegroting 
staat dat we de inwoners proberen te bereiken die in armoede of in dreigende armoede 
leven. Een loffelijk streven, vindt het CDA, want niet iedereen die in aanmerking komt voor 
financiële steun, maakt gebruik van die voorzieningen.

Punt 3: Mobiliteit

Hillegom is geen eiland, maar onderdeel van een wereld die in beweging is. Toch stokt die 
beweging soms. Verkeer dat vastloopt op de Leidsestraat. Vrachtverkeer, auto’s en fietsers 
die elkaar in de weg zitten op de Wilhelminalaan. Voor u bekende beelden. In de 
Programmabegroting zie ik het voornemen om te zoeken naar oplossingen en te werken aan
een betere ontsluiting van de Noordelijke Duin- en Bollenstreek. Het CDA zou graag zien dat 
dat in het komende jaar concreter wordt. Daar hebben we de regio bij nodig, en de 
provincie. Vorig jaar hebben we enorm ons best gedaan om de reservering van € 20 miljoen 
bij de provincie op de begroting te houden. Laat dat niet voor niets zijn geweest.

Punt 4: Het toekomstbestendig maken van Hillegom op het gebied van energie en warmte.

Dat moet in de komende jaren een speerpunt zijn. We stimuleren al dat inwoners 
zonnepanelen op hun dak leggen en hun woningen isoleren. We zien dat Liander druk bezig 
is om het elektriciteitsnet te verzwaren. Toch blijven er zorgen over de piekbelasting van ons
elektriciteitsnet. Daarom moeten we nu al nadenken over manieren om pieken op te 
vangen, bijvoorbeeld door lokaal elektriciteit op te slaan (buurtbatterij?). Om in de toekomst
onze woningen te kunnen verwarmen, moeten we nu al nadenken of het zinvol is een 
warmtenet aan te leggen. Kunnen we op termijn gebruikmaken van de aardwarmte bij 
Noordwijk? Dat zijn kostbare projecten, en daar moeten we rekening mee houden als we 
kijken naar onze uitgaven op de langere termijn. 

En daarmee, Voorzitter, kom ik aan de afsluiting van deze beschouwing. Daarin kijk ik naar 
de langere termijn.

Hillegom heeft een Algemene Reserve waar je u tegen zegt, en waar we klappen mee 
kunnen opvangen. Maar laten we de realiteit niet uit het oog verliezen. Ik constateer dat die 
Algemene Reserve elk jaar slinkt, van bijna 34 miljoen euro in 2022 naar minder dan 21 
miljoen euro in 2027. Daar worden goede dingen van gedaan, zoals de nieuwbouw van De 



Giraf en de investeringen in de accommodatie voor sportverenigingen. Maar het wordt nu 
tijd om goed na te denken wat we in de toekomst willen, en waar we die reserve voor willen 
inzetten: voor een betere ontsluiting van het treinstation misschien, met een busbaan of een
weg aan de westzijde van het spoor? Of investeren in een warmtenet waarmee we 
Hillegomse wijken van warmte voorzien? Dan zijn we écht bezig om Hillegom 
toekomstbestendig te maken. 

Voorzitter, we zijn als CDA tevreden met deze programmabegroting, waarin wat ons betreft 
duidelijk genoeg is aangegeven waar het belastinggeld van onze inwoners naartoe gaat. Als 
de toekomst werkelijk uitpakt zoals hierin is voorzien, gaat Hillegom er vast op vooruit. Maar
ik begon met het beeld van een onzekere toekomst. Als CDA zullen wij een vinger aan de 
pols houden en de ontwikkelingen nauwlettend volgen. Voor nu wens ik het college veel 
succes en voortvarendheid met het uitvoeren van de voornemens in deze begroting.


